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 عاشور.ملامح التجدٌد فً علم القراءات من خلال تفسٌر ابن  المداخلة:عنوان 

  البحث:ملخص 

هذا الأخٌر كل العلوم  وقد مسٌعد التجدٌد بكل أشكاله وصوره من ملامح العصر الحدٌث 

ك من العلماء فً العصر الحدٌث تصدر لذل لقرآن والتفسٌر قدا والمعارف وخاصة علوم

المفسر الإمام الطاهر ابن عاشور الذي كانت له إسهامات كبٌرة من خلال تفسٌره التحرٌر 

المعانً  وتوجٌهها علىمجال القراءات القرآنٌة التً قام بعرضها  والتنوٌر وخصوصا فً

زاد تفسٌره  وتحلٌلها مماالمختلفة للآٌات، كما كانت له نظرة فاحصة فً مناقشة الآراء 

 .وثراء  وعمقا 

Abstract: 

  The renewal in all its forms is one of the features of the modern era, 

and the latter has touched all sciences and knowledge, especially the 

sciences of the Quran and interpretation.  One of the scholars in the 

modern era issued by the interpreter Imam Al-Tahir Ibn Ashour, who 

had great contributions through his interpretation of Attahrire 

wattanwire, especially in The field of Quranic readings that he 

presented and guided on the different meaning of the verses. He also 

had a keen eye for discussing and analyzing opinions, which 

increased his interpretation in depth and richness.  
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